
Høringsuttalelse fra Hattfjelldal Arbeiderparti 

Til: Helgelandssykehuset HF 

Dato: 09.12.24 

Hattfjelldal Arbeiderparti slutter seg til administrasjonen sin høringsuttalelse og kommer med noen 
tillegg til innspill til forslaget om funksjons- og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset HF.  

• Det er ønskelig at sikring av tilgjengelig akuttmedisinsk tilbud i Mosjøen for å ivareta 
geografisk nærhet til pasienter. Vi støtter etablering av slagalarm som tiltak, men dette kan 
ikke erstatte generell akuttberedskap 

• Eksisterende tilbud som poliklinikk, urologi, infusjonsbehandling og dagkirurgi må forbli i 
Mosjøen. Det er helt nødvendig for pasientnærhet og avlastning på kommunehelsetjenesten. 

• Vi er bekymret i forhold til kapasitet ved sykehusene. Både i forhold til sengeplasser, 
bemanning og infrastruktur.  

• Det ønskes en konkret plan hvordan helgelandssykehuset skal løse dette, inkludert 
rekruttering av helsepersonell og nødvendig investeringer i utstyr og bygg.  

• For innbyggere i Hattfjelldal vil tilgang til sykehustjenester avhenge av geografiske forhold. 
Hattfjelldal har flere veiforbindelser til Mo i Rana, noe som sikrer god tilgjengelighet, selv 
under vanskelige værforhold. Tilgangen til Sandessjøen er sårbar på grunn av helgelandsbrua 
og Toven tunnelen, som er værutsatt og tidvis stengt. Dette er en viktig faktor som må tas 
hensyn til når funksjoner skal fordeles mellom sykehusene. Det må derfor sikres at 
utfordringer i henhold til geografi og infrastruktur, som værutsatte veier og bruer, tas med i 
vurderingen av funksjonsfordelingen. Totalvurdering i forhold til spesialisthelsetjenester 
generelt i regionen. Utrede muligheter for å benytte oss av beredskap i Sverige, da 
Hattfjelldal ligger nærme svenskegrensen.  

• Det er en utfordring at pasienter må overføres i behandlingsforløpet på grunn av 
funksjonsfordelingen mellom sykehusene. Dette kan oppleves svært belastende for pasienter 
og pårørende. Helgelandssykehuset må utarbeide konkrete planer på hvordan dette skal 
unngås. Pasienten må så langt det lar seg gjøre få helhetlig behandling på det sykehuset de 
først blir innlagt.  

• Vurdere ambulerende spesialist-team på tvers av sykehusene som kan dekke behov på begge 
sykehus og redusere behov for overflytting.  

 

• Hattfjelldal arbeiderparti understreker viktigheten av luftambulanse stasjonert i Mosjøen. 
Økt belastning på sykehusene i Mo i Rana og Sandnessjøen vil føre til økt behov for 
prehospitale tjenester, spesielt i akutte situasjoner.  

• Luftambulansetjenesten må være i Mosjøen og styrkes for å kunne dekke behovene til hele 
Helgeland.  

• Ambulansetjenesten i Hattfjelldal må styrkes og tilpasses økt pasientflyt til lengre distanser, 
der Hattfjelldal Kommune kan være uten beredskap i lengre tid.  

• Det er store økonomiske utfordringer i Helgelandssykehuset, men det er helt avgjørende at 
dette ikke skal gå på bekostning av pasientsikkerheten. Flere pasienter på sykehuset i Mo i 
Rana og Sandnessjøen krever investeringer i både bygningsmasse og personell. Vi etterlyser 
konkrete planer på hvordan kapasitetsutfordringene på sykehusene skal løses uten at det 
svekker helsetilbudet.  



• Økt krav til kapasitet må ikke føre til at pasienter fra Hattfjelldal og andre distriktskommuner 
opplever lengre ventetid eller redusert behandlingstilbud.  

• Vi ønsker at det ses på mulighet for sengeplasser på Mosjøen sykehus, der pasientene er 
utskrivningsklare fra Sykehuset i Sandessjøen og Mo i Rana, men ikke kan ivaretas av 
kommunehelsetjenesten.  

De foreslåtte endringene har flere negative konsekvenser for innbyggere i Hattfjelldal.  

• Lengre reisevei for behandling i Sandnessjøen, som er sårbart på grunn av tidvis veldig 
værutsatt bru og tunnel.  

• Økt press på kommunehelsetjenesten, som allerede har høy belastning og mangel på 
personell 

• Risiko for unødvendige pasientoverføringer mellom sykehusene som følge av 
funksjonsfordeling.  

• Vi ber om at Helgelandssykehuset i større grad vurderer konsekvensene av 
funksjonsfordeling for kommuner som oss, Hattfjelldal.  

• Vi ønsker at Mosjøen kan opprettholde visse akutt- og døgnfunksjoner, da dette kan avlaste 
sykehusene og sikre bedre pasientforløp.  
 
Hattfjelldal Arbeiderparti ber om at følgende prioriteres i den videre prosessen: 
 

• Det sikres tilstrekkelig kapasitet og ressurser på sykehusene i Mo i Rana og Sandnessjøen for 
å håndtere økt belastning.  

• Det utarbeides Klare planer på hvordan man skal unngå unødvendige pasientoverføringer 
mellom sykehusene 

• Luftambulansetjeneste stasjonert i Mosjøen og styrket ambulansetjeneste i Hattfjelldal.  
• Balansert funksjonsfordeling som tar hensyn til geografiske og infrastrukturelle utfordringer, 

spesielt for distriktene. Og mulighet for å benytte seg av spesialisthelsetjenester i Sverige.  
• Det må være en konkret plan for å støtte kommunehelsetjenestene i distriktene med økte 

ressurser, rekrutteringstiltak og økonomisk støtte.  
• Pasientnærhet må være en prioritet. For Hattfjelldal kommune er kort reisevei og stabil 

tilgang til sykehustjenester avgjørende.  

 

 

 


